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Kort verslag Ledenraadsvergadering 7 september 2024  te Mennorode 
 

 
De ledenraad kwam op 7 september jl. bijeen samen met het bestuur en enkele mensen van het 
bureau en van het seminarium.  
 
Na de opening, bezinning, mededelingen en het bespreken van de notulen vertelden de bestuursleden 
enkele zaken waar ze momenteel mee bezig zijn.  
-Tamara Bonnema en Sonja van der Meulen zijn nog bezig met de inventarisatie van de doopsgezinde 
Vermaningen. De Ledenraadsleden zullen in hun regio gemeenten die de enquête nog niet ingevuld 
hebben oproepen het alsnog te doen. 
Daarnaast is Sonja bezig met het proces van dienstweigeren en zit ze namens de ADS in de Raad van 
Kerken. 
-Jaap Brüsewitz zit als ADS bestuurslid ook in de st. Beheer van DG Amsterdam en is met roerend 
erfgoed bezig. Deze stichting heeft het initiatief genomen tot het Erfgoedcentrum. Ook houdt hij zich 
bezig met de Believers Church Conference die volgend jaar van 1 tot 4 juni plaats zal vinden. Het 
initiatief voor deze conferenties werd begin jaren zestig genomen door de toenmalige rectoren van de 
doopsgezinde en baptistenseminaries in Nederland, Johannes Oosterbaan en Jannes Reiling. Deze 
conferentie is niet alleen voor predikanten en studenten, maar ook voor gemeenteleden. Het begint in 
de Singelkerk, dan gaat men naar Mennorode en er komt een slotbijeenkomst aan de VU.  
Informatie: https://www.believerschurchconference.com/  
-Kees Dalmeijer is bezig de financieel procedures van de Commissie ter Uitdeling (CTU) tegen het licht 
te houden, ook met de Amsterdamse en Haarlemse vrienden (fondsen).  
De CTU dient ter ondersteuning van proponenten, projecten en gebouwen. Ook aanvragen bij het 
Predikfonds gaan via de CTU. Men wil meer zekerheid dat geleend geld ook terug kan komen bijv. bij 
verkoop van het kerkgebouw of het verkrijgen van een legaat. Dit vanuit het solidariteitsbeginsel. 
Machteld Stam: het ADS bureau is uitgebreid met  Prof. Mirjam van Veen voor het Erfgoedcentrum. 
Daarnaast is dr. Iris Speckmann begonnen als functionaris Vrede en duurzaamheid.  
Franka Riesmeijer is net begonnen als coördinator jeugd- en jongerenwerk. Deze aanstellingen zijn 
vooral bedoeld voor ondersteuning van en activiteiten voor de gemeenten. 
-Miekje Hoffscholte heeft in april een fondsenbijeenkomst georganiseerd om de goede banden te 
onderhouden. 
Ze onderhoudt ook de contacten met andere Vrijzinnige kerken en zit in de Stichting Stimulering 
Vrijzinnig Gedachtengoed. Deze stichting heeft al 10 jaar een leerstoel  aan de Universiteit voor 
Humanistiek, dat werd betaald vanuit een donatie. Nu gaan de kerken dat overnemen. Ze geven diner 
pensants met de hoogleraar Laurens ten Kate en twee andere interessante sprekers. Deze zijn op 20 
september in de Doopsgezinde Kerk te Haarlem, en op 8 november bij de Vrijzinnige 
Geloofsgemeenschap de Kapel te Hilversum. In het voorjaar komt er nog een in Leiden.  
Miekje en Machteld gaan naar de EMLC (European Mennonite Leaders Conference) in Woking, 
Engeland om over Zurich 2025 en de Merk in 2026 te spreken. De Merk is van 14 -17 mei 2026 in 
Amersfoort. Miekje  zit samen met Anne -Geertje  Hoekema en Marijne Stenvers in het 
voorbereidingsteam van de MERK. 
-Het ADS bestuur is in gesprek met het Seminarium, er is een extern bureau ingeschakeld om 
duidelijkheid te brengen over verantwoordelijkheden en bevoegdheden.  
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Ook deze keer was er een proponentsaanstelling namelijk van zr. Geke van Vliet. 
Ze heeft haar proponentsexamen met veel genoegen gehaald. De Ledenraad stemde in met haar 
aanstelling. In een korte, feestelijke liturgische viering werd ze aangesteld tot proponent-predikant. 
Momenteel doet Geke nog promotieonderzoek aan de Universiteit van Pretoria in Zuid-Afrika. Haar 
onderzoek richt zich op kerkelijk (jeugd)werk rond het thema klimaatrechtvaardigheid. 
 
In het najaar zullen de gemeenten een brief krijgen met informatie over de bezoekrondes. De 
gemeenten worden dit en komend jaar bezocht door Machteld Stam of Willemijn Heerlien van de ADS, 
een Ledenraadslid en een bestuurslid. Evt. komt ook iemand uit het Regiobestuur mee.  De bezoeken 
zijn bedoeld om op de hoogte te blijven van de ontwikkelingen binnen iedere gemeente ook met het 
oog op toekomstig beleid. 
 
Mondig op Zondag is geëvalueerd via een vragenformulier in de Nieuwsbrief. 
Van de 65 respondenten vond 88,3% de zondag een geschikte dag voor Mondig op Zondag. 
Men was tevreden over de workshops maar er was een vraag naar meer ruimte voor onderling contact. 
De deelnemers kwamen uit het hele land en er waren veel meer deelnemers dan de eerste keer.  
De ambitie is om nog meer deelnemers en vooral ook jongeren te betrekken. 
De Ledenraad ging akkoord met Mondig op Zondag op zondag te blijven houden. 
Wel wil iedereen de datum vroeg weten vanwege het preekrooster. Er was een voorstel voor 3 jaar 
gemaakt maar daar kwam men ter vergadering niet uit vanwege de vele activiteiten en reglementaire 
zaken om rekening mee te houden. Het ADS bestuur komt binnenkort met nieuwe data die dan ook 
vastliggen. 
 
De septembervergadering staat in het kader van het Strategisch Beraad.  
In drie ronden werden in groepjes enkele door het bestuur en de Ledenraad ingebrachte onderwerpen 
besproken. Hier wordt een verslag van gemaakt en wat er uit is gekomen kan ook verwerkt worden in 
het koersdocument. 
Dit waren dit jaar de onderwerpen:                                 
Jeugdwerk Franka Riesmeijer besprak met de Ledenraadsleden de plannen die zij samen met Joke 
van der Heide heeft gemaakt.  
Vrede en duurzaamheid Iris Speckmann lichtte toe hoe ze haar rol voor zich ziet en wat haar 
prioriteiten zijn. Daarnaast legde ze een aantal eerste ideeën voor waarmee ze in het komende jaar 
aan de slag gaat. In dit gesprek vroeg ze na in hoeverre de thema's Duurzaamheid en Vrede leven in de 
gemeenten. Tegen welke zaken lopen de gemeentes en ringen op, als deze thema's aan de orde 
komen? 
Gemeenteondersteuning In het beleidsplan 2019 tot en met 2024 was één van de speerpunten met 
betrekking het ondersteunen van gemeenten het Bevorderen van aanstelling in regionaal verband. 
Willemijn Heerlien besprak met de Ledenraadsleden: Wat ging er goed? Wat ging er minder goed? Is 
het regiopredikantschap iets dat we als ADS moeten blijven stimuleren? En zo ja, wat is daar dan voor 
nodig? En in wat voor vorm? Zo nee, wat is het alternatief? Hoe ondersteunen we de gemeenten hier 
het beste bij?  
Erfgoed  Mirjam van Veen gaf informatie over wat het Erfgoedcentrum doet en wilde graag horen of er 
dingen in het beleid bijgesteld moeten worden.  
 
Tot slot nog twee nieuwtjes:   
-Er komt een Vermaningspad in 2025 in Friesland op Hemelvaartsdag (29 mei) dus parallel met de 
bijeenkomst in Zurich. 
-In het voorjaar is er weer een Menno Simonslezing. 


